
Mátészalka Város Képviselő-testület 2010. július 22. napján 13 órai 
kezdettel tartott (nyilvános) ülésének 
 
 
a./ tárgysorozata, 
b./ jegyzőkönyve, 
c./ rendelete: 16, 
d./ határozata:101-102, 
 
 
Száma: 105-16/2010. 
 
 

T á r g y s o r o z a t 
 
 

 
1) Előterjesztés Mátészalka Város Önkormányzata 2010. évi 

költségvetésének módosításáról 
 

2) Előterjesztés az önkormányzat által fenntartott közoktatási 
intézményekben létszámcsökkentés végrehajtásáról 

 
3) Előterjesztés a Cinevég szegregált lakótelep szabadidő park 

kialakításáról 
 

4) Bejelentések 
 
 
 
 
Mátészalka, 2010. július 22. 
 
                                                                           Szabó István 
                                                                           polgármester 
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Készült: Mátészalka Város Képviselő-testület 2010. július 22. napján 
13.00 órai kezdettel tartott (n y i l v á n o s ) üléséről 
 

Az ülés helye: Városháza III. emeleti tanácskozó terem 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
Pult Név Voks Frakció 
2 Dankai Tamás 1 - 
17 Dienes Béla 1 - 
3 Ember László 1 - 
5 Fülöp István 1 - 
13 Kovács Árpád 1 - 
6 Kovács Sándor 1 - 
10 Kövendy Zsolt 1 - 
7 Kristin Róbert 1 - 
22 Lukács Bertalan 1 - 
15 Dr. Nagyháziné Szondi Erika 1 - 
18 Nyiscsák András 1 - 
12 Oláh András 1 - 
19 Dr. Sarka Attila 1 - 
9 Siket Tibor 1 - 
16 Szabó Attila 1 - 
1 Szabó István 1 - 
11 Dr. Szászi István 1 - 
8 Virovec Pálné 1 - 
 
Az ülésről távol maradt: Fülöp István 
                                           Kristin Róbert 
                                           Dr. Nagyháziné Szondi Erika  
                                           Dr. Sarka Attila 
                                           Siket Tibor képviselők 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: 
Dr. Takács Csaba jegyző, 
Dr. Hadi Éva Önkormányzati és Jogi irodavezető, 
Potosné Kovács Zsuzsanna Jegyzői kabinetvezető, 
Harangi Adél közigazgatási és okmányiroda irodavezető, 
Pesti László intézményi-, közművelődési és sport iroda irodavezető, 
Bodóné Czeglédi Éva költségvetési ügyintéző 
 
Jegyzőkönyvvezető: Kondor Nikoletta és Orosz Judit 
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Szabó István polgármester köszönti a képviselő-testület tagjait, a hivatal 
munkatársait és a napirendek megtárgyalásához érkezett vendégeket, illetve 
azokat, akik a televízió képernyői előtt kísérik figyelemmel a testület 
munkáját. Megállapítja, hogy 13 képviselő jelen van, a képviselő-testület 
határozatképes. 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
elfogadta az ülés napirendjét.  
 
Szavazás  
Tárgya: napirendről 
Eredménye Voks:          Szav%     Össz%  
Igen 13 100.00 72.22 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 13 100.00 72.22 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 5   27.78 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
Fülöp István                              Távol- Kristin Róbert       Távol  
Dr. Nagyháziné Szondi Erika   Távol- Dr. Sarka Attila     Távol      
Siket Tibor                                Távol  
 
     
 
Tárgy: (1.tsp.) Előterjesztés Mátészalka Város Önkormányzata 2010. évi 
költségvetésének módosításáról 
Előadó: Szabó István polgármester 
Előterjesztés mellékelve 
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy a módosítás azért szükséges, mert a Mátészalkai Területi 
Kórház, mint költségvetési szervezet megszűnt működni. Azt követően, hogy 
az intézmény június havi gazdasági eseményeinek főkönyvi könyvelése 
megtörtént, illetve az első félévről készült költségvetési információs jelentést 
benyújtotta az intézmény, módosítani kell a költségvetést, és ki kell vezetni az 
év hátralevő részére vonatkozóan a területi kórház előirányzatát.  
 
 



 - 509 - 

Bizottsági Vélemények 
 

DANKAI TAMÁS 
A jogi, ügyrendi, kisebbségi és külkapcsolati bizottság megtárgyalta az 
előterjesztést és 5 igen szavazattal a rendelettervezet elfogadását javasolja a 
képviselő-testület számára.  
 
KÖVENDY ZSOLT 
A pénzügyi bizottság megtárgyalta az előterjesztést és 4 igen szavazattal a 
határozattervezet elfogadását javasolja.   
 
SZABÓ ATTILA  
A humánszolgáltatások bizottsága is megtárgyalta az előterjesztést és 5 igen 
szavazattal elfogadásra javasolja a határozattervezetet.  
 

Kérdések 
 

KÖVENDY ZSOLT 
Korábbi előterjesztés kapcsán kérdezi, hogy kiegyenlítésre került-e az a 100 
millió forintos átmeneti hitel, amit a képviselő-testület biztosított a kórháznak? 
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy a 100 millió forintra azért volt szüksége a kórháznak, mert a 
költségvetési intézmény jogutód nélküli megszűnése következtében az utolsó 
munkában töltött napon minden közalkalmazott minden járandóságát ki kellett 
fizetniük. Ezt az összeget a kórház maradéktalanul visszafizette az 
önkormányzatnak.  
 
A napirendhez több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület 13 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta: 
 

MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

16/2010.(VII.23.)  
 

R E N D E L E T E 
 

Mátészalka Város Önkormányzatának 2010. évi 
költségvetésének módosításáról 

 
Az államháztartásról szóló többször módosított 1992. évi XXXVIII. tv. 81. §-ában kapott 
felhatalmazás alapján Mátészalka Város Önkormányzata 2010. évi költségvetéséről szóló 
3/2010. (II.22.) rendeletét Mátészalka Város Önkormányzatának Képviselő-testülete  az 
alábbiak szerint módosítja: 
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1. §. 
 

A  költségvetési   rendelet 3. §. (1) – (4)  bekezdéseinek  helyébe  a  következő 
rendelkezések lépnek: 
 
3. §. (1) Mátészalka Város Önkormányzata és a kisebbségi önkormányzatok 2010. évi 
költségvetésének együttes bevételi és kiadási főösszege 12.762.151 eFt-ról 1.438.134 eFt-
tal  11.324.017 eFt-ra  csökken.  
 
(2) Mátészalka Város Önkormányzata 2010. évi költségvetésének kisebbségi 
önkormányzatok    
    nélküli  
    kiadási főösszegét 12.758.558 eFt-ról 1.438.134 eFt-tal 11.320.424 eFt-ra,  
    bevételi főösszegét 11.521.980 eFt-ról 1.438.414 eFt-tal 10.083.566 eFt-ra 
    csökkenti, 
    hiányát 1.236.578 eFt-ról 280 eFt-tal 1.236.858 eFt-ra  
    e m e l i   f e l .  
 
(3) A (2) bekezdés szerinti kiadási és bevételi főösszegeken belül a   
 
     –   költségvetési    felhalmozási   kiadás 3.688.094 eFt előirányzata  6.596 eFt-tal   
          3.681.498 eFt-ra csökken, melyből a  

-    támogatásértékű  felhalmozási   kiadás 205.203 eFt  előirányzata 2.406 eFt-tal 
207.609 eFt-ra nő, 

          - államháztartáson    kívüli   felhalmozási  célú    pénzeszközátadás      előirányzatát  
118.453  eFt-tal változatlanul hagyja,    

          -   felújítási   kiadás 151.689 eFt előirányzata 1.013 eFt-tal 152.702 eFt-ra nő, 
          -   felhalmozási   (beruházási)    kiadás 3.206.749  eFt előirányzata 10.015 eFt-tal  
              3.196.734 eFt-ra csökken, 
      –    kölcsönök   nyújtása   előirányzatát   6.000 eFt-tal  változatlanul hagyja,  
      –    pénzforgalom   nélküli  felhalmozási  kiadás     előirányzatát    5.000 eFt-tal   
      változatlanul   hagyja; 
 
–   költségvetési   felhalmozási  bevétel  3.312.647 eFt előirányzatát 6.596 eFt-tal   
     3.306.051 eFt-ra csökkenti; 
–  finanszírozási    felhalmozási    bevétel    előirányzatát   326.698   eFt-tal változatlanul 

hagyja; 
–  pénzforgalom nélküli felhalmozási bevétel előirányzatát 53.749  eFt-tal változatlanul      

hagyja; 
-  költségvetési   működési      kiadás     8.547.015   eFt    előirányzata 1.431.538 eFt-tal  
   7.115.477 eFt-ra csökken, melyből a  

– személyi  juttatás   előirányzata  4.215.909  eFt-ról 726.678 eFt-tal 3.489.231 eFt-ra 
csökken, 

     –   munkaadókat   terhelő   járulékok   előirányzata 1.138.762  eFt-ról 195.348 eFt-tal  
           943.414 eFt-ra csökken, 

– dologi kiadás  előirányzata 2.893.567 eFt-ról 509.515 eFt-tal 2.384.052 eFt-ra 
csökken, 

– támogatásértékű kiadások  előirányzata  17.830 eFt-ról 3 eFt-tal 17.833 eFt-ra nő, 
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– államháztartáson kívüli pénzeszközátadás előirányzatát 42.908 eFt-tal változatlanul 
hagyja, 

– ellátottak   juttatásai   előirányzatát 19.732 eFt-tal változatlanul hagyja,   
– szociálpolitikai juttatás előirányzatát 218.307 eFt-tal változatlanul hagyja; 

–  finanszírozási  működési  kiadás előirányzatát 513.449 eFt-tal változatlanul hagyja; 
– pénzforgalom nélküli működési kiadás előirányzatát 5.000 eFt-tal változatlanul hagyja; 
 
–   költségvetési   működési   bevétel    8.112.113 eFt    előirányzatát   1.431.818 eFt-tal 
     6.680.295 eFt-ra csökkenti; 
– finanszírozási működési bevétel 909.880 eFt előirányzatát 280 eFt-tal 910.160 eFt-ra  
emeli fel; 
–  pénzforgalom nélküli működési bevétel előirányzatát 43.471 eFt-tal változatlanul     
hagyja; 
  
–  a költségvetési létszámkeretet 2.142 főről 735 fővel 1.407 főre csökkenti. 
 
 (4) A (2) bekezdés szerinti hiányt külső forrásból finanszírozza, melyből  
      - a 326.698 eFt felhalmozási célú értékpapír értékesítés előirányzatát változatlanul  
        hagyja,   
      - a 909.880 eFt folyószámla hitel felvétel előirányzata 280 eFt-tal 910.160 eFt-ra nő. 
                                                             

2. §. 
 
(1) A rendelet 2. számú mellékletének helyébe jelen rendelet 1. számú melléklete lép. 
(2) A rendelet 5. számú mellékletének helyébe jelen rendelet 2. számú melléklete lép. 
 

3. §. 
 

Ez a rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. 
 
Szavazás  
Tárgya: Mátészalka Város Önkormányzatának 2010. évi 
költségvetésének módosításáról 
Eredménye Voks:          Szav%      Össz%  
Igen 13 100.00 72.22 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 13 100.00 72.22 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 5   27.78 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
Fülöp István                              Távol- Kristin Róbert       Távol  
Dr. Nagyháziné Szondi Erika   Távol- Dr. Sarka Attila     Távol      
Siket Tibor                                Távol  
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Tárgy: (2.tsp.) Előterjesztés az önkormányzat által fenntartott 
közoktatási intézményekben létszámcsökkentés végrehajtásáról 
Előadó: Szabó István polgármester 
Előterjesztés mellékelve 
 
 

Bizottsági Vélemények 
 
 

SZABÓ ATTILA 
A humánszolgáltatások bizottsága megtárgyalta az előterjesztést és a 
határozattervezet elfogadását javasolja a képviselő-testület számára.  
 
DANKAI TAMÁS 
A jogi, ügyrendi, kisebbségi és külkapcsolati bizottság is megtárgyalta az 
előterjesztést és egyhangúlag a határozattervezet elfogadását javasolja.  
 
KÖVENDY ZSOLT 
A pénzügyi bizottság is megtárgyalta az előterjesztést és 5 igen szavazattal 
elfogadásra javasolja a képviselő-testület számára.  
 
 

Hozzászólások 
 
 

KÖVENDY ZSOLT 
Elmondja, hogy bizottsági ülésen irodavezető úr tájékoztatta őket arról, hogy 
nem kerülnek rosszabb helyzetbe az érintettek, ezért tudta támogatni az 
előterjesztést a bizottság. Továbbá elmondja, hogy a korengedményes 
nyugdíjba vonulás, illetve a prémium évek program segítségükre lesz a 
dolgozóknak abban, hogy ne munkanélküliként, hanem nyugdíjasként 
folytathassák életüket, illetve így az a probléma, ami a gyereklétszám 
csökkenéséből adódik, maximálisan kiküszöbölhető.   
 
 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 
alábbi határozatot hozta:  
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MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

101/2010.(VII.22.)Kt. számú 
 

H A T Á R O Z A T A 
 

az önkormányzat által fenntartott közoktatási intézményekben 
létszámcsökkentés végrehajtásáról 

 

A képviselő-testület 
 

I.  az önkormányzat a fenntartásában lévő  intézményei létszámhelyzetének és 
az intézmények közötti tervezhető létszám- és álláshely-átcsoportosítás 
lehetőségét felülvizsgálta. A felülvizsgálat során megállapította, hogy az 
intézmények közötti létszám- és álláshely- átcsoportosításra nincs lehetőség. 
 

II. az önkormányzat által fenntartott közoktatási intézményekben a 
tanulócsoportok számának csökkenése, valamint az egyéb ellátandó feladatok 
átszervezésével összefüggésben álláshely megszüntetésével járó végleges 
létszámcsökkentést határoz el 2010. szeptember 1-től az alábbi 
intézményeinél: 
 

Képes Géza Általános Iskola    55,5   fős létszámát     1 fővel      54,5 főre 
 

Móricz Zsigmond Tehetségfejlesztő  
és Általános Iskola         53   fős létszámát      4 fővel      49     főre 
 

c s ö k k e n t i. 
 
III.  a végleges létszámcsökkentéssel érintett munkavállalókra vonatkozóan 
ezennel kinyilatkozza, hogy az igénylő fenntartói körén belül – az 
önkormányzat költségvetési szerveinél és a polgármesteri hivatalánál - a 
meglévő üres álláshelyeken, az előreláthatólag megüresedő álláshelyeken 
vagy a tervezett új álláshelyeken, illetve szervezeti változás, feladatátadás 
következtében az igénylő fenntartói körén kívüli munkáltatónál a 
létszámcsökkentéssel érintett álláshelyen foglalkoztatottak jogviszonyban 
töltött ideje folyamatosságának megszakítása nélküli foglalkoztatására nincs 
lehetőség, 
 
IV. a létszámcsökkentéssel összefüggő egyszeri hozzájárulásra vonatkozó 

pályázat benyújtását – a Magyar Államkincstár Észak-alföldi Regionális 
Igazgatóságán keresztül – a Belügyminisztériumhoz        j ó v á h a g y j a. 

 
Határidő:  2010. szeptember 27. 

Felelős:     Szabó István polgármester 
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V. f e l k é r i  a Polgármesteri Hivatal jegyzőjét és az érintett intézmények 
vezetőit, hogy a létszámleépítéssel összefüggő intézkedéseket saját 
hatáskörben szíveskedjenek megtenni. 

 
Határozatról értesül: 
 

       - Móricz Zsigmond Tehetségfejlesztő és Általános Iskolába igazgatója,  
       - Képes Géza Általános Iskola igazgatója  
   
 Határidő:  2010.  augusztus 1. 

 Felelős:     Szabó István polgármester 

 
Szavazás  
Tárgya: az önkormányzat által fenntartott közoktatási intézményekben 
létszámcsökkentés végrehajtásáról 
Eredménye Voks:          Szav%     Össz%  
Igen 13 100.00 72.22 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 13 100.00 72.22 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 5   27.78 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
Fülöp István                              Távol- Kristin Róbert       Távol  
Dr. Nagyháziné Szondi Erika   Távol- Dr. Sarka Attila     Távol      
Siket Tibor                                Távol  
 
   
  
Tárgy: (3.tsp.) Előterjesztés a Cinevég szegregált lakótelep szabadidő 
park kialakításáról 
Előadó: Szabó István polgármester 
Előterjesztés mellékelve 
 

Bizottsági Vélemények 
 

KÖVENDY ZSOLT 
A pénzügyi bizottság megtárgyalta az előterjesztést és 5 igen szavazattal a 
határozattervezet elfogadását javasolja.  
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DANKAI TAMÁS 
A jogi, ügyrendi, kisebbségi és külkapcsolati bizottság is megtárgyalta az 
előterjesztést és a határozattervezet elfogadását javasolja.  
 
 

Kérdések 
 

 

KÖVENDY ZSOLT 
Kérdezi, hogy miért pont most került sor erre az előterjesztésre az ősz 
közeledtével?  
 
DR. SZÁSZI ISTVÁN  
Elmondja, hogy mostanra gyűlt össze a sajáterő. A képviselői alap 
felhasználása  nem úgy indul, hogy a képviselő akar valamit csinálni, hanem 
megkeresik őt és támogatását kérik azok, akik az adott beruházáshoz a saját 
forrást pénzben és munkavégzés felajánlásával biztosítják. 
 
 

Hozzászólások 
 
 

SZABÓ ATTILA 
Elmondja, hogy dicséretes dolog, hogy a kisebbség elő tudta teremteni az 
önerőhöz szükséges összeget.   
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy a figyelem nem most irányult erre a területre, hiszen az elmúlt 
időszakban a szemétmentesítés, valamint a közkifolyók környezetének a 
vízelvezetése is megtörtént.  
Elmondja továbbá, hogy a képviselői alap azért áll rendelkezésre, hogy a 
lakossági kezdeményezések mellé tudjanak állni a képviselők mind anyagi, 
mind technikai értelemben.   
 
 
 
A képviselő-testület 13 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 
alábbi határozatot hozta: 
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MÁTÉSZALKA VÁROS ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

102/2010.(VII.22.)Kt. számú  
 

H A T Á R O Z A T A 
 

A képviselői alap felhasználásáról 
 

A Cinevég szegregált lakótelep szabadidő park kialakításáról 
 
A Képviselő-testület 
 
 - a 2009. évi és 2010. évi képviselői alapok alábbi összegének 

átcsoportosításához 
 
 

Dr. Szászi István               képviselő úr                      – 400.000 Ft. 
 

h o z z á j á r u l. 
 
 
Határidő: 2010. augusztus 31. 
Felelős: Szabó István polgármester 
    
 
 
Szavazás  
Tárgya: a Cinevég szegregált lakótelep szabadidő park kialakításáról 
Eredménye Voks:          Szav%     Össz%  
Igen 13 100.00 72.22 
Nem 0 0.00 0.00 
Tartózkodik 0 0.00 0.00 
Szavazott 13 100.00 72.22 
Nem szavazott 0   0.00 
Távol 5   27.78 
Összesen 18   100.00 
Megjegyzés: 
Fülöp István                              Távol- Kristin Róbert       Távol  
Dr. Nagyháziné Szondi Erika   Távol- Dr. Sarka Attila     Távol      
Siket Tibor                                Távol  
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B E J E L E N T É S E K 
 
VIROVEC PÁLNÉ 
Elmondja, hogy a Képes Géza Általános Iskola és a bölcsőde között szükség 
lenne a járdák állapotának helyreállítására, hiszen az iskola felújítása során 
nagyon tönkrement.  
A Penny Market előtti bevezető út felpúposodott, egy részén megsüllyedt, 
pedig ez még csak egy 4 éve épült út.  
A Keleti lakótelepen sok kóbor kutya van, de Medvés Béla úr csak 3000 Ft 
megfizetése után hajlandó elvinni azokat, pedig ha jól tudja, az 
önkormányzattal szerződéses kapcsolatban áll.   
A temetőben problémát okoz, hogy nincs megoldva a vízelvezetés, valamint, 
hogy nincsenek pihenőpadok kihelyezve.  
Kérdésként merül fel benne, hogy pótolva lesznek-e azok a fák a városban, 
melyeket a vihar kidöntött.  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy a Képes Géza Általános Iskola melletti gyalogutat helyre 
fogják állítani, amit meglesz a szükséges kapacitás.  
A Penny Market melletti utat a bevásárlóközpont építette, hiszen ezt az 
önkormányzat az építkezés feltételéül szabta, a kezeléséért viszont a város a 
felelős, hiszen ezt a cég az önkormányzat tulajdonába átadta. A kollégák 
dolgoznak azon, hogy megtalálják, hogy jogi értelemben ki jogosult az 
intézkedésre.  
Az ebrendészeti tevékenységgel kapcsolatosan elmondja, hogy szerződése van 
az önkormányzatnak Medvés Béla úrral, tehát ennek keretében kell ezt a 
feladatot ellátnia, külön térítési díjat nem számolhat fel.  
A temetővel kapcsolatosan elmondja, hogy nem kikényszeríthető sem a 
vízelvezetés, sem a padelhelyezés, hiszen az a szerződés, mellyel a 
temetkezési vállalat az önkormányzattal kapcsolatban áll, nem kötelezi ezt a 
szervezetet erre.  
A fákat illetően elmondja, hogy átfogó és megfelelő szakcéggel elvégzendő 
munka kell hogy legyen, hogy Mátészalka közterületi faállományát 
felülvizsgálják, meg kell határozni, hogy mely fákat kell kivágni, és 
szakember véleménye alapján kell megtalálni azokat a városi környezetben is 
életképes fákat, melyekkel ezeket pótolják. Ez hosszú folyamat, akár évekig is 
elhúzódhat.  
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SZABÓ ATTILA 
Elmondja, hogy a hajléktalan szállótól keresték meg azzal a kéréssel, hogy 
szeretnének internet-kapcsolatot kiépíteni a szállón.  
Az Újtelepen a Nagybányai út és a Hunyadi köz kereszteződésénél egy 
vízelvezető nyílás széle le van törve, ami balesetveszélyes.  
A Rózsa utca végén van egy árokrész, melynek a külső részén lenyírták ugyan 
a füvet, de a belsejében nem, valamint sok szemét összegyűlt benne, ezért 
esőzés esetén nem vezeti el a vizet, ezért szükség lenne a tisztítására. 
 
SZABÓ ISTVÁN 
A hajléktalan szálló kérésével kapcsolatban elmondja, hogy az internet-
kapcsolat létesítése intézmény-vezetői hatáskör, így nem a képviselő-testület 
dönt róla.  
 
KÖVENDY ZSOLT  
Elmondja, hogy az Északi lakótelepen sok problémát okoz a nehézgépek 
közlekedése, amire olyan megoldást kellene találni, ami a lakóknak és a 
gazdáknak is megfelel. 
A kórházi ellátással kapcsolatosan elmondja, hogy tudomása szerint a 
sebészeti ügyelet vonatkozásában és a laborban is változás történt vagy 
várható. Kérdésként merül fel benne, hogy ha ez valóban így van, akkor miért 
nem kaptak erről hivatalos tájékoztatást. 
A képviselői alap felhasználásával kapcsolatosan elmondja, hogy véleménye 
szerint nem volt elvetendő ötlet az Idősek Kertjének bővítése, ugyanakkor 
azóta sem kapott segítséget az önkormányzattól, egy jogszabályi kifogással 
akadályozták meg a programot.  
Továbbá elmondja, hogy a pénzügyi bizottság elnökeként kért egy kimutatást 
a szabad felhasználású hitel törlesztésére vonatkozóan, hogy lássák milyen 
kötelezettségek várnak a városra 2013-tól.  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy most senki nem tudja megmondani azt, hogy 2013-ban 
mennyi lesz a forint és a svájci frank átváltási árfolyama, így azt sem lehet 
tudni, hogy mennyi lesz a törlesztő-részlet. Azt lehet biztosan tudni, hogy 
alacsony kamatszinten 8 454 000 svájci franknyi tőkével rendelkeznek most, 
ez a jelenlegi hitelállomány.  
Egyetlen köztisztviselőtől sem várható el, hogy leírja mennyi lesz 2013-ban a 
svájci frank árfolyama, és megmondja, mennyi lesz a törlesztő-részlet, hiszen 
ezt lehetetlen még feltételezés szintjén is meghatározni.  
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A képviselői alap felhasználására vonatkozóan elmondja, hogy minden egyes 
képviselői önálló indítványt ugyanazon jogszabály tükrében vizsgálnak meg a 
hivatal munkatársai és tesznek javaslatot annak megvalósíthatósága, avagy 
nem megvalósíthatósága vonatkozásában. A képviselői alap felhasználásáról 
szóló rendelet egy világosan körvonalazott szándék mentén született meg, 
amit be kell tartani.  
A kórházzal kapcsolatosan elmondja, hogy a Holdinggal kötött megállapodás 
értelmében minden a mátészalkai kórház teljesítményével, szakmai 
struktúrájával kapcsolatos döntésben Mátészalka Város Képviselő-
testületének egyetértési joga van. Így amíg a testület elé ilyen előterjesztés 
nem érkezik, addig  nincs változás.  
Az Északi Lakótelep vonatkozásában elmondja, hogy legalább egy lejárási 
lehetőséget biztosítani kell a mezőgazdasági járműveknek, meg kell vizsgálni 
hogy hol lehetséges ez úgy, hogy a lehető legkisebb mértékben akadályozza és 
zavarja a lakókat.   
 
OLÁH ANDRÁS 
Elmondja, hogy a város több területén, de különösen a temetőben és 
környékén nagyon sok a parlagfű.  
A Munkácsy közben lévő szelektív hulladékgyűjtőt eltolták a helyéről éjszaka, 
valószínűleg randalírozó fiatalok. Véleménye szerint szükség lenne több 
járőrözésre a városban az éjszaka meghatározott szakaszában, hiszen a 
randalírozások ilyenkor történnek.  
A vasútállomás parkolójában a behajtást tiltó tábla nagyon megkopott, ezért 
szükség lenne a cseréjére.  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Úgy gondolja, hogy ha a teljes létszámát is beveti a rendőrség, akkor sem tud 
ebben az időpontban minden kritikus területen ott lenni. Elmondja továbbá, 
hogy nagy örömmel konstatálta, hogy gyalogos rendőröket is látott a 
városban, hiszen a személyes rendőri jelenlét hatékonyabb, mint a gépkocsival 
elhaladó járőrök.  
Véleménye szerint ez a magatartás azért tudott kialakulni, mert nincs 
megfelelő szülői kontroll, nincs az iskoláknak kellő hatékonysága bizonyos 
viselkedési formák átalakítására. Tehát ebben sok embernek van felelőssége. 
Sajnos a felnőttek sincsenek jó példával a fiatalok előtt.  
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DR. SZÁSZI ISTVÁN 
Elmondja, hogy a Budai Nagy Antal út környékének szelektív hulladékgyűjtő 
szigete a Munkácsy közben van, ahol egy közepes nyári zápor esetében is 
körülbelül egy méter szélesen áll a víz. Meg kellene vizsgálni, hogyan lehet 
megoldani a víz elvezetését.  
A Dózsa György úti járda nagyon rossz állapotban van, ezért kéri a műszaki és 
pénzügyi iroda dolgozóit, hogy a felújítás műszaki és anyagi feltételeit 
próbálják megteremteni.  
A Dózsa György út páros oldalán lévő csapadékvíz-elvezető árok 
kitakarítására lenne szükség. 
Szintén a Dózsa György út páros oldalán lévő házak kertjénél van egy nagy 
árok, amit évek óta nem takarítottak ki, így nem vezeti el a vizet, ezért a 
kertek vége vízben áll az esőzések után.  
A Vágóhíd utca és az Ártézi utca csapadékelvezetése is problémát okoz.  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy az árkok nagy része magántulajdonban van, ezért csak az 
ingatlanok tulajdonosaival együttműködve tudják megoldani a problémát.  
A meglévő járdaanyag felhasználásával újra fogják építeni a járdát a Dózsa 
György utcán.  
 
KOVÁCS SÁNDOR 
Elmondja, hogy a Hodászi úton szükség lenne a gödrök zúzott kővel történő 
megszüntetésére, hiszen a simítás már nem segít a problémán.  
 
EMBER LÁSZLÓ 
Kérdezi, hogy lesz-e még lehetőség szúnyogirtásra? 
Elmondja, hogy a Keleti lakótelepen gondot okoz a sok légy, ezért kérdésként 
merül fel benne, hogy nem lehetne-e valahogyan szabályozni az állattartást?  
 
SZABÓ ISTVÁN 
Elmondja, hogy az állattartási rendeletet lehet szigorítani, de ha az állattartás 
körülményeivel kapcsolatosan bejelentés érkezik, akkor azt ki szokták 
vizsgálni. Ha a körülmények nem megfelelőek, akkor ezt a lehetőségekhez 
mérten szankcionálják is. Az utóbbi években jelentősen korlátozták a 
lakóövezetekben az állattartást, további korlátok beépítését nem tartja 
indokoltnak. 
Az állattartási rendelet felülvizsgálása egyébként bármikor a képviselő-testület 
napirendjére kerülhet, képviselő úr is indítványozhatja.  
Szúnyogirtás még lesz az idei évben.  
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DR. TAKÁCS CSABA 
Elmondja, hogy az önkormányzati rendelet eléggé szigorú a korábbiakhoz 
képest, hiszen jelentős csökkentést hozott be a tartható állatállomány 
tekintetében, és néhány helyen a haszonállatok tartását ki is zárta. A rendelet 
felülvizsgálatához csak a beérkezett igények figyelembevételével érdemes 
hozzákezdeni. Léggyel kapcsolatos bejelentések egyébként nem voltak.  
 
EMBER LÁSZLÓ 
Elmondja, hogy a módosítás nem arra irányult volna, hogy szankcionáljanak, 
hanem ha többszöri bejelentés után sem tartja tisztán az állatokat, akkor ott 
tiltsák be az állattartást.   
 
DR. TAKÁCS CSABA 
Elmondja, hogy olyan szabályozás, hogy egyedi jelleggel tiltsák meg 
valakinek egy olyan helyen az állattartást, ahol az egyébként engedélyezett, 
olyan nem lehetséges.  
A rendelet tartalmazza, hogy olyan körülmények között kell tartani az állatot, 
hogy a környezetében zavaró hatást ne okozzon. Amennyiben ez nem így 
történik, szabálysértési bírsággal lehet szankcionálni, amely akár több 
alkalommal is kiszabható.  
 
Több tárgy nem volt, a polgármester az ülést 14.22 órakor bezárja. 
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 
               Szabó István                                               Dr. Takács Csaba 
               polgármester                                                         jegyző 
 
 
 


